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Hilsen fra leder Anne Kari Snefjellå. 
 
Kjære medlemmer, årsmøtedeltakere og støttespillere.  

Når vi nå er samlet i Bodø til årsmøtehelg er det tre år siden dere fra lokallagene og fylkesstyret var samlet i 

lag. De to siste årsmøtene har vært holdt på Teams, et nyttig hjelpemiddel, men veldig lite sosialt og ikke så 

trivelig. Jeg har gledet meg veldig til denne helga.  

Håper vi i styret har lyktes med å ha laget et fagprogram for helga som er interessant, samtidig som det er tid 

og rom til å prate helt uformelt sammen.  

Ofte har jeg hørt etter slike arrangement at det ble for lite tid til å «bare» snakke sammen. 

  

Vi er inne i en merkelig, og ganske så uvirkelig tid. 

Krig i Europa, økte drivstoffpriser, vansker med å få tak i varer, strømkrise, økte 

matvarepriser, jordskjelv osv. Og her står vi småfeholdere, beitebrukere og matprodusenter 

og ser at den jobben vi gjør er viktig fordi ingen andre kan produsere det vi gjør så lokalt, 

og så kortreist. Norsk matproduksjon er politikk, og vi må fortelle de gode historiene slik 

at ingen er i tvil om at det er fornuftig at et land som Norge kan forsyne sine egne 

innbyggere med mat.   

Kan det være at vi får se noen positive utfall fremover for oss som driver beitebasert 

produksjon? Kan det hende at vi blir mer bevisste på at den maten vi spiser bør være 

kortreist, og bidra til et nullregnskap klimamessig? At det å være selvforsynt som land når 

grensene stenger er en stor fordel? Å produsere melk, kjøtt og ull med minimale mengder 

antibiotika og snyltemiddel er et fortrinn? At importsmitte med matvarer er en risiko? 

 

Men hvordan har vi det egentlig som bønder? Klarer vi å stå i det daglige, når vi leser i 

avisen at det er vår skyld at matvareprisene øker, mens bunnlinja på kontoen ikke 

avslører det. Fordi det kan bli i overkant negativt når en ser på fremtida. Matprodusenter 

må hver dag «forsvare» overfor storsamfunnet at det vi driver med er bærekraftig. 

Forklare at økte matvarepriser ikke er det samme som mere lønn til bonden. At det 

koster å produsere rein, kortreist mat og holder kulturlandskapet i hevd, er samfunnet 

klar over det?  

Jeg tror at vi mer enn noen gang avhengig av at noen stikker innom og slår av en prat. Vi 

trenger den lunsjpausen der vi tar oss tid til å besøke naboen. Det bekymrer meg at vi 

blir færre som står i dette hver dag, og vi blir færre som møtes på butikken, og som 

forstår hvordan hverdagen i bondeyrket er. Styret har foreslått ett nytt punkt på 

arbeidsplan, som det må jobbes kontinuerlig med, og det er bondevelferd. 

 

Økonomien i saueholdet har vært nedadgående de siste årene, og mange er bekymret for rekruttering og 

optimismen i næringa. I skrivende stund er det ikke mer sau eller lam på reguleringslager. Hvor mye som 

ligger på lager hos andre aktører i markedet vet vi ikke.  

Men signalene er positive og salget av lam og sau har tatt seg opp. Med disse utsiktene må vi kunne si at vi 

nå forventer høyere pris på sau og lam til høsten. Økningen i jordbruksoppgjøret som kom i fjor var veldig 

viktig og et signal om at det skjer en bedring. Men det må også i år komme et skikkelig løft, slik at 

kommende generasjoner ser mon i å fortsette drifta.  

 

Gjeterhundmiljøet i fylket er aktivt i mange områder. Det holdes kurs rundt omkring, og jeg tror vi er godt 

på vei til å senke lista for å tørre å stille på kurs eller å ta bruksprøve på gårdshunden. Gjeterhundfolket er 

flinke, og bidrar til at vi har gode gjeterhunder som hjelper oss til det daglige arbeidet, til tilsyn og ikke 
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minst i sankingen. Og flere hevder seg også svært godt nasjonalt i konkurranser. Lokallaget Leirfjord Sau og 

Geit tok på seg å arrangere NM i gjeterhund i høst. Et strålende arrangement, gjennomført av virkelige 

ildsjeler.  

I Nordland har vi 21 geitemelkprodusenter, disse produserer kvalitet, men volumet levert, går noe ned. Geita 

har lange tradisjoner i fylket, som melkeprodusent og kulturlandskapspleier. Det er svært viktig at 

rammefaktorene for geitemelk, opprettholdes slik at de besetningene vi har kan opprettholde sin produksjon. 

Styret har derfor gitt innspill på at det fra det offentlige må stimuleres til å levere fine kje til slakt. Dette er 

en matskatt, og etisk riktig vei å gå.  

 

Til slutt vil jeg takke alle som bidratt til at vi har en levende organisasjon, lokallag, gjeterhundlag,  

kåringsdommere og avlsbesetninger. Styret er heldige som har gode folk som skriver referat, oppdaterer 

hjemmesider, fører regnskap, holder styr på fakturaer, og organiserer kåringer og dommere i hele fylket.  

Takk for et godt og konstruktivt samarbeid i året som har gått. Takk til samarbeidspartnere og sponsorer. 

Lykke til med resten av 2023.  
 

Anne Kari Leiråmo Snefjellå 

Leder Nordland Sau og Geit 
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Årsmøte lørdag 4. mars 2023.  Fagprogram og saksliste 
Quality Hotel Ramsalt Bodø 

Åpning av fagdag ved leder Anne Kari Snefjellå. 

Fagprogram lørdag 4.mars:  

09.30-10.30 Hva har mineralnivå å si for god produksjon og helse i fjøset, ved  Inge Midttveit  

fra BioVet.  

10.45-11.45 Avlsarbeidet i NSG ved Martin Opheim Gløersen.  

12.00-12.45 Lunsj. 

13.00-13.45 Grovforproduksjon ved Gustav A Karlsen fra NLR. 

14.00-14.45 Beitebruksplaner, Jostein Øvervatn. 

14.45-15.15 Pause 

15.15-16.00 Nortura og veien videre, med Bjørn-Arne Skoglund. 

16.15-17.00 Innspill til jordbruksforhandlingene, gruppeoppgaver. 

17.00-17.30 Lokallagene orienterer om sin aktivitet . 

17.30-18.00 Orientering fra NSG sentralt ved Ketil Trongmo, styremedlem.  

20.00 Middag  

Årsmøte søndag 5. mars 2023 

Oppstart kl. 09.00 Åpning av årsmøte ved ordfører Ragnhild Engan 

Sak 1: Opprop  

Sak 2: Godkjenning av innkalling og saksliste  

Sak 3: Valg av 2 personer som underskriver protokoll  

Sak 4: Leders tale, årsmelding fra styret og nemnder, (rekkefølge følger sidetall i 

årsmeldingen.) 

Sak 5: Regnskap 2022 

Sak 6: Arbeidsplan 2023 

Sak 7: Budsjett 2023 

Pause 10 min. 

Sak 8: Valg 

Leder for 1 år 

2 styremedlemmer for 2 år  
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3 varamedlemmer til styret for 1 år i nummerrekkefølge  

2 revisorer for 1 år m/vara 

1 medlem m/vara til valgnemnda 

2 utsendinger m/vara i nummerorden til årsmøtet i  

NSG 15.og 16. mars 2023 

Møteleder m/vara for årsmøtet 2024 

Fastsette godtgjørelser til tillitsvalgte  

Sak 9: Innkommende saker 

13.30 Årsmøtet avsluttes med felles lunsj.  

 

 

 

Kontaktinformasjon for lokallagene og antall utsendinger. 
Hvis dere finner feil her, er det viktig å gi beskjed til styret, eller oppdatere på» Min Side» 

 

Lag Leder Tlf E-post Ant. 
medl 

Ikke 
bet. 
kont. 
13.02.23 

Ant.  
uts 

Aldersund Sau og Geit Ørjan Karlsen 90687016 orjan-karlsen@hotmail.com 20 4 1 

Andøy Sau og Geit Øyvind E. 
Hanssen 

48182269  23 11 1 

Ballangen Sau og Geit Ole Punsvik 91113635 ole.punsvik@gmail.com 5 2 1 

Beiarn Sau og Geit Ole 
Hemminghytt 

41606994 ol-hemm@online.no 11 2 1 

Bindal Sau og Geit Andreas 
Kjærstad 

41433858 andreas.kjaerstad@gmail.com 13 2 1 

Bodø Sau og Geit Henry 
Tennfjord 

91747437 henrytennfjord@gmail.com 7 3 1 

mailto:orjan-karlsen@hotmail.com
mailto:ole.punsvik@gmail.com
mailto:ol-hemm@online.no
mailto:andreas.kjaerstad@gmail.com
mailto:henrytennfjord@gmail.com


9 
_______________________________________________________________________________________________ 

 

Bø Sau og Geit Ottar 
Kristoffersen 

99745514 ottakri@gmail.com 1 1 1 

Dønna Sau og Geit Jan Olav 
Kvitvær 

47452867 janola01@hotmail.no 17 4 1 

Evenes/Tjeldsund Sau 
og Geit 

Birgitte Rørvik 97054142 brbruun@online.no 3  1 

Fauske og Sørfold Sau 
og Geit 

   17 5 1 

Grane Sau og Geit Pål-Ove Wika 48234191 paa-vik@online.no 8 3 1 

Hadsel Sau og Geit Geir 
Amundsen  

91130417 geir.amundsen@trollfjord.no 22 8 1 

Hattfjelldal Sau og 
Geit 

Laila Hoff 92051459 krutfjell.laila@gmail.com 33 13 2 

Hemnes Sau og Geit May Lisbeth 
H. Kyllingmo 

95468908 kyllingmo_91@hotmail.com 42 10 2 

Herøy og Alstahaug 
Sau og Geit 

Kari Sæther 94813893 kari.valnum@gmail.com 21 4 1 

Indre Ofoten Sau og 
Geit 

Roger 
Jakobsen 

99044033 rogerjakobsen75@gmail.com 1  1 

Leirfjord Sau og Geit Terje Bjørsvik 41470819 terje.bjorsvik@online.no 31 11 2 

Lofoten Sau og Geit Vegard 
Fredriksen 
Øvrevoll 

97099304 vegardov@hotmail.com 83 31 4 

Misvær Sau og Geit Lars Christian 
Utvik 

41470932 lars.utvik@gmail.com 13 6 1 

Nesna Sau og Geit Geir Tønder 90762861 geir@slettstrand.no 14 4 1 

Nordre 
Meløy/Gildeskål Sau 
og Geit 

Jørn Ellingsen 95360454 jorn.ellingsen@c2i.net 6 5 1 

Rana Sau og Geit Anne Kari 
Snefjellå 

99704391 akar-sne@online.no 30 10 2 

Sagfjord Sau og Geit Ragnhild 
Engan 

97701895 krokan@online.no 21 2 1 

Saltdal Sau og Geit Kenneth 
Andersen 

91568132 kenneth.andersen@sbnett.no 13 3 1 

Sortland Sau og Geit Monika 
Nyland 

95465439 monika_nyland13@hotmail.co
m 

20 10 1 

Steigen Sau og Geit Heidi 
Marhaug 

91123605 heidi.marie.marhaug@gmail.co
m 

8  1 

Sør-Meløy Sau og Geit Hans Elling 
Angell 

90040934 hansellingangell1966@gmail.co
m 

6 2 1 

Vefsn Sau og Geit Frode Bjørnå 95849423 frodbjoe@online.no 18 6 1 

Velfjord Sau og Geit Anne-Maren 
Govasli 

91396323 anne_maren_g@hotmail.com 11 5 1 

Vevelstad Sau og Geit Øyvind M. 
Solsem 

97540215 solsem7@gmail.com 11 5 1 

Aag og Tjongsfjord Sau 
og Geit 

Grethe 
Andersen 

41848659 grani-an@online.no 4 3 1 

Vi oppfordrer til verve inn medlemmer for å styrke vår organisasjon.  

mailto:ottakri@gmail.com
mailto:janola01@hotmail.no
mailto:brbruun@online.no
mailto:paa-vik@online.no
mailto:geir.amundsen@trollfjord.no
mailto:krutfjell.laila@gmail.com
mailto:kyllingmo_91@hotmail.com
mailto:kari.valnum@gmail.com
mailto:rogerjakobsen75@gmail.com
mailto:terje.bjorsvik@online.no
mailto:vegardov@hotmail.com
mailto:lars.utvik@gmail.com
mailto:geir@slettstrand.no
mailto:jorn.ellingsen@c2i.net
mailto:akar-sne@online.no
mailto:krokan@online.no
mailto:kenneth.andersen@sbnett.no
mailto:monika_nyland13@hotmail.com
mailto:monika_nyland13@hotmail.com
mailto:heidi.marie.marhaug@gmail.com
mailto:heidi.marie.marhaug@gmail.com
mailto:hansellingangell1966@gmail.com
mailto:hansellingangell1966@gmail.com
mailto:frodbjoe@online.no
mailto:anne_maren_g@hotmail.com
mailto:solsem7@gmail.com
mailto:grani-an@online.no


10 
_______________________________________________________________________________________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Årsmelding fylkeslaget  
 
Styret har i 2022 bestått av: 

 

Leder:    Anne Kari Leiråmo Snefjellå, Rana. 

Nestleder:   Ketil Trongmo. Hemnes  

Styremedlem:  Anders Nilsen, Lofoten  

Styremedlem:   Ketil Are Edvardsen. Lofoten.  

Styremedlem:   Hans Elling Angell, Sør-Meløy 

Sekretær:   Linn-Hege Engen, Grane (for Nortura)  

 

Varamedlemmer:  1. Christian Klette, Misvær 

2. Johnny Dahl Hansen, Andøya 

3. May Lisbeth K Hoffmannsfjell, Hemnes   

 

Regnskapsfører:  Bjørnar Sveli, Fauske  

 

Revisor:   Snorre Forsbakk   

Kenneth Larsen 

 

Webansvarlig:  Lars Cristian Utvik, Misvær  

   Linn Hege Engen, Grane (for Nortura) 

 

Styres beretning  

Det er avholdt 4 styremøter, og vi har behandlet 21 saker. Alle møter har vært avholdt på Teams.  

Styret har brukt Messenger aktivt. Høringer og problemstillinger har vært diskutert aktivt.   

 

 

 

Arbeidsplanen er vårt styringsdokument og vi har jobbet godt med denne. 

 

❖ Kontakt, hjelp og informasjon til lokallagene.  

Vi prøver å få de lokallagene som har liten eller ingen aktivitet til å slå seg sammen med «naboen», 

jobbe for at alle lokallag har registrert seg i Brønnøysundregisteret. Til dette har vi fått hjelp fra NSG 
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sentralt, og kontoret på ÅS. Men dette er en jobb som på langt nær er ferdig, og mye mer omfattende 

enn det vi så for oss.  

 

❖ Ha kontroll på økonomien.  

 Økonomien i fylkeslaget er god, se regnskap.   

 

❖ Delta aktivt på årsmøtet og representantskapsmøter. 

Vi deltok på årsmøtet i NSG, i mars på Gardermoen. Ekstraordinært årsmøte i NSG som omhandlet 

regnskap/budsjett Avl. Vi har deltatt på representantskapsmøte på Gardermoen i oktober. I tillegg har 

vi deltatt på fem nettbaserte møter for sentralt tillitsvalgte.  Disse møtene gir oss en mulighet til å 

komme med innspill og en direktekommunikasjon med styret i NSG og representanter fra de andre 

fylkene.   

Siden Ketil sitter som styremedlemmer i NSG sentralt har vi derfor god innsikt i hva det jobbes med 

der. 

Anne Kari er medlem i Produsentråd sau. Et råd med sauebønder fra hele landet, som skal være en 

stemme fra regionen inn imot Nortura. 

I samarbeidsutvalget med Sauekontrollen og Animalia har Anne Kari hatt plass frem til høsten 2022.    

 

❖ Gi innspill til høringer i NSG.  

Vi har blant annet gitt innspill til NSG om representanter til valg, i sentrale styrer og råd.   

Innspill til jordbruksforhandlingene sentralt og delta på møte der vi er invitert av Bondelaget for å 

fremme vårt syn til jordbruksforhandlingene. Gi innspill til Statens Naturoppsyn i forbindelse med 

ansettelse av rovviltkontakter i fylket. 

❖ Gitt innspill til Mattilsynet om priser på blodprøvetaking i forbindelse med salg av livdyr. 

 

❖ Vi har endelig kunnet jobbe frem en fagdag der vi sitter fysisk 

sammen i samme rom. Hvis noe var positivt med pandemien var at 

vi har blitt gode på å bruke nye tekniske hjelpemiddel slik at vi kan 

ha møter med folk som sitter langt unna uten at det blir store 

reisekostnader.  

❖ Styret følger og støtter opp avlsarbeidet i fylket.  

Se egen årsmelding. 

 

❖ Følge opp gjeterhundarbeidet i fylket.  

Nok et år har det vært jobbet mye, og godt med gjeterhund i fylket. Mange nye førere og hunder har 

fått godkjent bruksprøve.   

Norgesmesterskapet i bruk av gjeterhund i 2022, ble arrangert i 

Leirfjord. Og arrangøren fikk bare godord fra deltakere og 

publikum etter arrangementet. Stor telt med god mat og varme 

i et ruskete vær. En oversiktlig bane med overbygd tribune 

gjorde at publikum hadde god oversikt. Været var heller trasig, 

men slik er det på Helgeland, været er det ingen som styrer 

med. Leder og nestleder var representert på NM. Og vi hadde 

en liten stand med plakater og div.  

Se egen årsmelding fra gjeterhundnemda. 

❖ Jobbe med å markedsføre saker som omhandler småfeholdet i 

media. Vi har ved flere anledninger fremmet våre interesser, i 

både Nationen, bondebladet og i lokale aviser, spesielt i 

forhold til rovviltpolitikken. 
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❖ Jobbe aktivt opp mot rovdyrforvaltningen (Statsforvalteren, rovviltnemda, SNO.) 

Styret ved Anne Kari og Ketil har deltatt på alle møter og gitt innspill til Rovviltnemda. 

Media brukes bevisst for å skape forståelse for de negative virkningene dagens 

rovviltforvaltning påfører småfenæringa. Styret har diskutert om denne media strategien er 

hensiktsmessig.   

Vi har fortsatt hatt søkelys på det tapet ørna forårsaker. Dette har vi spilt videre til NSG sentralt, og 

tatt opp med Statsforvalteren i Nordland.  

Vi jobber også med bjørneproblemet i Grane/Hattfjelldal.  

Påvirke rovviltnemda til å holde trykket på uttak av jerv og gaupe oppe.  

Tapsstatistikker vises under årsmeldingens del om rovvilt.  

 

❖ Samarbeid mellom de ulike aktørene, NSG, Bondelaget, Reindrifta og Bonde og Småbrukerlaget.   

Dette må derfor jobbes med videre, også politisk er det viktig å vise hva vi står for. 

 

❖ Geit i Nordland Melkepriser, produksjon, geitemelk-kvoter. 

Vi har gitt innspill til NSG sentralt om dyretilskudd leie av melkekvoter i forhold til 

jordbruksforhandlingene. 

Vi har spilt inn at kvalitetstilskudd til kje-slakt bør økes til 500,- og vektgrensen settes til 5 kg. Vi 

håper dette vil stimulere til oppforing av kje.  

 

Samarbeidsklimaet i styret har vært godt. Nettmøter er kostnadsbesparende og effektive. Men det nye styret 

bør nok ta sikte på å ha flere fysiske møter.  Det er bra for et styre å ha fysiske møter der medlemmene blir 

bedre kjent, for å kunne gjøre en god jobb sammen.  

 

På det digitale årsmøtet 2022 var det 21 stemmeberettigede fra 13 av totalt 31 lokallag. Dvs. at hele 19 

lokallag var uten representant på årsmøtet. 

Nordland Sau og Geit hadde pr 13.02.2023 533 medlemmer, en nedgang på 26 medlemmer fra året før.  

Av medlemmene var 84 husstandsmedlemmer, 40 støttemedlemmer og 409 hovedmedlemmer 

287 medlemmer har mer enn 50 dyr og 122 medlemmer har mindre enn 50 dyr. 

 

Til sist vil vi takke alle sponsorer, som har bidratt i denne årsmeldingen. 

Hilsen Styret. 
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Årsmelding geit Nordland 2022.  

I 2022 var det 21 aktive geitemelkprodusenter i Nordland (ingen endring fra 21). Av disse driver seks med 

lokal foredling av melk og geiteprodukter. 

 

Forholdstallet ble beholdt på 0,95. Prognosene tilsier lavere innenlands etterspørsel etter geitemelk, men 

forholdstallet ble besluttet beholdt da en anslår at eksporten vi sikre avsetning på melka. Etter mange år med 

nedgang er «uforandret» gode nyheter for geitenæringen og en fjær i hatten for faglagene som ivaretar 

drøftingene. 

Jordbruksavtalen i 2022 satte opp målprisen på melk med 36 øre/l. Tine så seg nødt til å redusere basisprisen 

med 3 øre/l grunnet bl.a. økte transportutgifter, som til sammen utgjør en netto økning i melkepris på 33 øre.  

 

Kvalitetsmessig leverte Lofoten svakere enn foregående år (84,5 % elite mot 89,1 % i 2021) mens Beiarn og 

Skjærstad som har slitt med melkekvalitet klatret opp 6,2 % til 62,2 % elitemelk. Innveid volum fortsetter 

nedgangen og ender opp på 1.952.649 l. innveid, en nedgang på 61.263 l. fra 2021. 

 

Statistikk geitemelk, region Nord 2022 

 
Kjøttpriser. 

 

 
 

Avregningsprisen på geit og kje økte fra 16. januar 2023 med kr 1,23 per kg for alle klasser f.o.m O- og 

oppover. Dette er en justering som har vært etterlengtet, men det gjenstår fremdeles å få løftet prisen på 

geiteslakt til et nivå som gjør denne råvaren til noe mer enn nærmest verdiløs. Det gjenstår likeså å løfte 

tilskuddet på kjeslakt til samme nivå som for lam, for å gjøre denne produksjonen lønnsom.  

 

Fallende konsum av brunost og gjenåpning etter pandemien er hovedårsaken til mindre avsetning av 

geitemelk. TINE har bygget et nytt og moderne anlegg for geit på Storsteinnes, men vi ser få målbare 

resultater av alle prosjekter og det arbeid som er lagt ned for å øke salg og etterspørsel etter geitemelk. I 

2022 ble det besluttet igangsatt eksport av brunost som en mulighet og med et mål om 130 tonn solgt til Sør-

Korea. Det er gledelig med avsetning på produktene våre, men i dagens ustabile verden- hvor situasjonen 

raskt kan endre seg - ønsker vi mest av alt innenlands avsetning på geitemelka. 
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Det ble lovet full kostnadsdekning i jordbruksoppgjøret i 2022, og forhandlingsparter og politikere var i 

media mer enn fornøyd med egen innsats. Resultatet av dette arbeidet vil vi først se ved utgangen av 2023. 

Det nærmeste vi kommer fasiten for 2022 (NIBIO sine driftsgranskninger) viser en nedgang i vederlag til 

arbeid og egenkapital per årsverk (ca. 100 geiter) på 31.622, -  

Ser en dette i sammenheng med redusert kvalitetsutbetaling på tørrstoffinnhold i melk og justering opp mot 

målpris, inflasjon på 5,9 %, og den generelle prisutviklingen på kapitalvarer snakker vi om en nedgang i 

lønnsomhet på mer enn 13 %! 

 

2022 har også vært et år med prisvekst på alle innsatsfaktorer. Landbruket har tatt til orde og satt dette 

temaet på dagsordenen. For mange, og særlig dem med høy gjeld er dette i ferd med å bli alvorlig. Dyrere 

gjødsel, drivstoff, strøm, rundballeplast, kraftfôr, maskiner og redskap – tæres rett av bunnlinja. Landbruket 

trenger et løft og en alvorlig snuoperasjon! Her har NSG en nøkkelrolle i å ivareta sine medlemmers 

interesser. Det er fremdeles et tema innad i NSG å senke kvotetaket i geitemelkproduksjonen fra dagens 

900.000l til 200.000l. All den tid geitenæringen står i så mange utfordringer og endringer som den gjør nå, 

må en spørre seg om dette er riktig ressursbruk. Det er mindre enn fem bruk som produserer mer enn 

250.000l, og muligheten for å få hånd om 900.000l kvote er forsvinnende liten. Argumentet med at vi bare 

vil ha behov for 20 geitebruk i Norge faller på sin egen urimelighet. Det vi trenger er solide og robuste bruk 

som har økonomi til å tåle slike endringer som vi nå står i. Da må brukene være av en viss størrelse. Dagens 

kvotetak har eksistert siden 2015, og vi må ikke glemme at dette var et løft næringen selv hadde ønsket i 

lang tid.  

 

Vi får gjentatt fra forhandlingspartene i landbruket at økonomien i geitenæringen er så «bra» at det er 

vanskelig å argumentere for økte rammer. Dette er et syn som i alle fall NSG må sette på dagsorden å få 

snudd! Dette er en produksjon som er så arbeidskrevende at den vanskelig lar seg sammenligne. En kan ofte 

lese om kollegaer som fortviler over uroen for melkekvalitet og stadig strengere krav til kjemisk innhold.  

Vi har ingen bedre kulturlandskapspleiere og ressursutnyttere enn geitene. Sammen må vi løfte frem 

viktigheten av rekruttering og lysten til å forbli geitebonde i fremtiden.  

 

For at dette skal lykkes må vi sammen arbeide for bedre rammevilkår, et kvalitetsregelverk som arbeider 

med næringen ikke imot, og en forutsigbar politisk linje som står fast på at vi skal ha geitemelkproduksjon 

også i framtiden. 
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Årsmelding Gjeterhundnemda i Nordland 2022 

 

Styret har bestått av: 

Leder Roy Aakre 

Sekretær Tom Even Lillemo 

Styremedlem Finn Engan 

Styremedlem Geir Amundsen 

Vi har god aktivitet rundt om i fylket. En god del fellestreninger blant annet i Vesterålen, Lofoten, Hamarøy, 

Leirfjord, Hemnes og Hattfjelldal, med hovedfokus på at sauebonden skal få en god brukshund.  

Det er arrangert 42 prøver, og ca 550 starter på prøver i Nordland i år. Dette er med startene på NM. 

Nordnorges-serien 16-18.september i Bleikvasslia:  

Vinner ble Ivar Thoresen-T-rex, Ivar og T-rex er derfor på landslaget i år. 

Fylkesmesterskap 24-25. september i Leirfjord:  

Fylkesmester  

KL1 Ivar Thoresen  Fortuna,  

KL2 Ivar Thoresen  Herkules  

KL3 Svein Ragnar Enga Peik 

Leirfjord Sau og Geit arrangerte NM 7-9. Oktober. 3 deltakere fra Nordland:  

Tom Even Lillemo med Perry, Svein Ragnar Enga med Peik og Finn Engan med Zelda. 

Nursery-kvalikk på Hamarøy 22-23 Oktober 

Vinner ble Finn Engan-Zelda, nr 2 Lars Andreas Botn-Ask, nr 3 Ivar Thoresen-Fortuna, disse reiste på norsk 

nursery utafor Bergen. Her ble Finn Engan nr 5 

Kl1 cup: Delt seier mellom Eli Ellingsen-Shep og Camilla Bråten-Ted 

Kl2 cup: Delt seier mellom Camilla Bråten-Zlatan og Roy Aakre-Kniven 

Gratulerer til alle! 
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Budsjett gjeterhundnemda 2023 

Inntekt: 

Midler fra Nordland sau og geit    25 000,- 

Utgift: 

Premier                                             2000,- 

Dommersamling                              15000,- 

Støtte til arrangement                        8000,- 

Totalt             25 000,- 

Nordland gjeterhundnemnd 

Ved Roy Aakre. 

                                             

I Nordland er det stor gjeterhundaktivitet. 
 

Vi takker alle frivillige som gir av sin fritid og kunnskap, som stiller med sau og egne hunder, 
og sørger for at lærevillige gjeterhundeiere får hjelp til trening. Uten disse ildsjelene, ville ikke 
dette være mulig.   
 
Når du har klart bruksprøve, vil det si at hunden er godkjent til gjeting.  

Vi vil gratulere alle 13 som har tatt bruksprøve i 2022. 

 

 

 

Håkon Skjærvold  Lucy 

Tom Even Lillemo  Boss 

Roy Aakre   Kniven 

Bente Strandmo  Ask 

Mats Åge Myklebust  Killi 

Borgar Haugen  Neipa 

Lars Andreas Botn  Daya 

Gunn Roen   Ilu 

Ragnhild Engan  Varas 

Ivar magnus Thoresen Fortuna, Herkules og Neipa 

Eli Ellingsen   Pia 
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Årsmelding for saueavl og kåringssesongen 2022 
 

Vil starte årsrapporten med å rope et lite varsku angående saueavlen i Nord-Nord. Vi er nå kun 13 værringer 

igjen i Nord-Norge (7 av disse er fra Nordland). I 2022 ble det satt inn kun 209 værer til granskning. Dette 

er det laveste antallet værer vi noen gang har satt inn. Bare på ett år, har vi 10% færre innsatte værer i 

ringene i Nord-Norge. Samtidig ser vi at det hvert år blir kåra færre og færre lam i fylket. Flere 

avlsbesetninger har gitt utrykk for de kommer til å gi seg som avlsbesetning, noe som igjen gjør det 

vanskelig for ringene å opprettholde ringdriften.  

For å drive en ring kreves det minimum 3 medlemmer. I dag har vi flere ringer med bare 3 medlemmer, og 

flere av ringene opplever et synkende antall medlemmer. Derfor står flere ringer nå i fare for måtte legge 

ringdriften. Samtidig gir avlsrådet/NSG mindre tilskudd til å granske værer og drive ringdrift. Kommende år 

vil tilskuddene til ringene bli redusert med 25%!  

Dette gjør at ringdriften bli mer utfordrende økonomisk i årene som kommer.  

 

Ifølge vedtektene til NSG er formålet med NSG å for å fremme et rasjonelt og lønnsomt sauehold.  

Spørsmålet mitt til fylkeslaget og NSG; Klarer NSG å framme et rasjonelt og lønnsomt sauehold uten stabil 

ringdrift i landsdelen? Har sauenæringen råd til å miste flere avlsbesetninger/ringer? Geografisk sett er 

Nord-Norge halve landet, og med kun 13 ringer igjen i Nord-Norge begynner det å bli svært langt mellom 

værringene.  

For å ta noen tall; det blir gransket kun 209 værer, og kåret 807 værlam i Nord-Norge, mens antall vinterfôra 

sau er om lag 135 000 i landsdelen!  

Det vil si at det er mange sauebønder som per i dag ikke har mulighet til å ta del i avlsframgangen pga. stor 

avstand til nærmeste ring og lavt utvalg av værer i Nord-Norge. Den mest konkrete måten for å fremme 

formålet til NSG om et rasjonelt og lønnsomt sauehold er gjennom avl, ved kjøp av gode avlsdyr fra 

værringene. 

Ringdrift krever svært mye arbeid gjennom året, og kravene blir stadig strengere til god ringdrift. Samtidig 

reduseres tilskuddet til ringene.  Hvis ikke lønnsomheten for ringene øker, vil vi snart stå igjen med enda 

færre ringer i Nord-Norge. Skal denne trenden snu, må lønnsomheten til ringene økes og ikke reduseres 

gjennom mindre tilskudd og økte kostandene, slik som det har blitt med GS testingen. Jobben som gjøres i 

ringene må ikke tas for gitt, og NSG kan ikke forvente at ringene nærmest skal drive avlsarbeid kun på 

dugnad. 
 

http://futurehaller.no/
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Økonomi 

Økonomien i kåringsarbeidet blir for hvert år mer og mer utfordrende for fylkeslaget. Vi har i flere år gått i 

pluss på avl, men i år ser vi et lite underskudd. Hovedgrunnen for at vi nå har underskudd er at antall 

kåralam for hvert år reduseres. Samtidig økes godtgjørelse til kåringsdommere hvert år uten at 

kåringsavgiften har fulgt etter.  

Det er kommet tilbakemeldinger fra flere kåringsdommere som mener at daggodtgjørelse er for dårlig, 

spesielt ved lengre dager. Mange av kåringsdommene har kåringsdager som er 12-18 timer fra de 

kjører hjemmefra til dagen er over, og noen må også ha overnatting. Disse har samme godtgjørelse som de 

er borte på kåring i 5 timer. Årsmøte skal ta stilling til å ha en egen sats for det som er borte i over 10 timer 

eller f.eks. godtgjørelse per time. Slik at kåringsdommene som har veldig lange kåringsdager kan få 

kompensert for lang dag. I tillegg bør årsmøte ta stilling om satsen på 200 kr per kåravær bør økes?  

Avlsrådet for sau og NSG sentralt har signalisert at de vil kreve 25 kr i kåringsavgift per kåravær fra 

fylkeslaget. Dette blir en ekstra utgift som må tas høyde for kommende år. Jeg foreslår at vi øker 

kåringsavgiften til minimum 225 kr per kåravær i 2023.  

 

 

 

 
 
 
 
 
Kåring 2022 

I Nordland ble det avholdt 13 kåringssjå i 2022, der 72 besetninger har stilt ut sine værer for å bli bedømt 

som nytt avlsdyr. Det vil si at det var 10 færre besetninger som stilte til kåring til sammenligning med 2021. 

Det er avholdt 8 gårdskåringer. Totalt ble 652 værlam bedømt, og av disse ble 531 værlam kåra i Nordland. 
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Tabell 1: Samlet kåringsstatistikk fra Nordland og stedene der kåringssjåene ble holdt 
 

Kåringssted Utstillere Bedømte lam Kåra Kåra på disp Vraka 

[Gardskåring 
Nordland] 

8 39 100% 33 85% 2 5% 4 10% 

Andøy 5 53 100% 42 79% 0 0% 11 21% 

Fauske 5 30 100% 20 67% 5 17% 5 17% 

Hamarøy 2 56 100% 48 86% 3 5% 5 9% 

Hattfjelldal 7 58 100% 45 78% 1 2% 12 21% 

Herøy 6 39 100% 32 82% 1 3% 6 15% 

Korgen 6 93 100% 77 83% 0 0% 16 17% 

Meløy 2 25 100% 21 84% 0 0% 4 16% 

Nesna 3 26 100% 18 69% 4 15% 4 15% 

Rana 2 15 100% 13 87% 0 0% 2 13% 

Skjerstad 3 14 100% 10 71% 0 0% 4 29% 

Sortland 12 117 100% 102 87% 0 0% 15 13% 

Steigen 2 11 100% 9 82% 0 0% 2 18% 

Vestvågøy 12 76 100% 61 80% 0 0% 15 20% 

Nordland Sau og 
Geit 

72 652 100% 531 81% 16 2% 105 16% 

 
 
Til sammen ble det stilt ut 8 ulike saueraser, der NKS er den dominerende rasen som utgjør 79% av alle kåraværene, 
resterende raser som ble bedømte i Nordland var Steigarsau, Pelssau, Gammelnorsk sau, Svartfjes og Suffolk, Kvit og 
farga spæl.  
 
Tabell 2: kåringsstatistikk per rase 
 

Rase Utstillere Bedømte lam Kåra Kåra på disp Vraka 

Kvit spæl 9 57 100% 53 93% 0 0% 4 7% 

Steigar 7 34 100% 23 68% 5 15% 6 18% 

Suffolk 1 2 100% 0 0% 2 100% 0 0% 

Svartfjes 1 1 100% 0 0% 1 100% 0 0% 

NKS 62 513 100% 421 82% 1 0% 91 18% 

Pelssau 1 8 100% 6 75% 2 25% 0 0% 

GNS 2 5 100% 4 80% 0 0% 1 20% 

Farga spæl 8 32 100% 24 75% 5 16% 3 9% 

Nordland Sau 
og Geit 

72 652 100% 531 81% 16 2% 105 16% 
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Tabell 3: Oversikt over årsak til vraking av værlammene i Nordland og i landet.  

 
 
Semin 

I 2021 hadde vi et av det dårligste tilslaget i prosent gjennom historien. Heldigvis ser 2022 svært lovende ut, 

og den dårlige trenden på seminen ser ut til å ha bedret seg til et akseptabelt nivå igjen.  

Selv om det er mye som er utfordrende med å avle fram de beste værene, jobbes det likevel svært godt i 

Nordland innafor avl. Flere av de beste værene i Nordland hevder seg helt i norgestoppen. Norges beste 

granskaværer er i år fra Nordland, noe som beviser at avlsmaterialet er godt, og at værringene lykkes med 

avlsarbeidet. Nordlands beste og Norges beste granskavær er Lille Trongmo. Væren kommer fra ring 247 – 

Korgen værring og oppdretter er Ketil Trongmo.  

Heder til alle de som presterer godt i saueavlen fra Nordland: 
 
Kåring av beste vær fra Nordland: 
Tabell 4: De 3 beste granska NKS væren i Nordland: 

Kåringsnr Navn på vær Ring Fødebuskap O-indeks 

202075816 Lille Trongmo 
Korgen 
Værring 

 
Ketil Trongmo 144  Beste vær i landet! 

202075007 Jems Bond 
Lofoten 
Værring 

Anders Nilsen 
138 

202075002 Gullspissen 
Lofoten 
Værring 

Anders Nilsen 
137 
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Tabell 5: De 3 beste Spæl værene fra Nordland: 

Kåringsnr Navn på vær Ring Fødebuskap O-indeks 

202075853 
 

Korgen værring 
 

Ole Reidar Davidsen 

126  

202075828 
 

Korgen værring Lars Johan Fineide 121 

202075829 Store Lars Korgen værring Lars Johan Fineide 121 

 
 
Semin fra Nordland. 
Nordland leverte hele 6 værer til semin i 2022. 4 NKS værer og 2 steigarværer. Tre av NKS værene kom fra ring 241 - 
Langøya værring.  
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Rangering av værringene fra Nord-Norge: 
Tabell 6: NKS 2022-årgangen Region Nord: Prøveværene ved innsett 

# 

Ring 
Antall 
værer 

Nr Navn 
O-ind 
min 

O-ind 
snitt 

O-ind 
maks 

1 241 Langøya værring  42 130 135,3 144 

2 274 Lyngen værring  14 128 135,1 140 

3 255 Lofoten værring  8 131 134,8 141 

4 243 Andøy værring  21 127 132,4 141 

5 251 Meløy værring  11 126 132,0 138 

6 291 Alta værring  14 125 132,0 137 

7 245 Salten værring  28 116 130,1 141 

8 244 Vestvågøy værring  12 127 130,0 133 

9 265 Senja værring  7 122 129,4 134 

10 247 Korgen værring  15 115 128,5 137 

11 262 Trondenes værring  10 119 128,2 139 

12 290 Varanger værring  11 116 127,0 133 

13 270 Balsfjord værring  16 114 126,6 139 
 Totalt 209 114 131,4 144 

 
Tabell 7: NKS 2021-årgangen Region Nord: Prøveværene etter gransking 

# 
Ring 

Antall 
værer 
ved 
innsett 

Antall 
værer 
med 
indeks 

O-indeks 

Nr Navn Min Snitt Maks 

1 291 Alta værring  11 11 123 131,2 142 

2 261 Kvæfjord værring (legges ned 3112022)  15 15 111 129,7 139 

3 265 Senja verring  7 7 120 128,6 134 

4 241 Langøya værring, avdeling Sortland 25 25 116 127,9 139 

5 274 Lyngen værring  16 14 116 127,7 140 

6 241 Langøya værring avdeling Hadsel 22 21 114 127,1 143 

7 243 Andøy værring  21 20 121 126,9 133 

8 245 Salten værring 24 20 110 126,7 144 

9 290 Varanger værring  16 15 117 126,6 133 

10 255 Lofoten værring 10 10 119 126,5 138 

11 244 Vestvågøy værring 14 11 116 125,9 135 

12 247 Korgen værring  16 14 117 125,7 136 

13 251 Meløy værring  17 14 113 122,4 140 

14 262 Trondenes værring  9 8 116 122,3 128 

15 270 Balsfjord værring  10 9 103 119,6 136 

Totalt: 15 233 214 103 126,6 144 
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Jeg vil til slutt takk alle arrangører, utstillere og spesiell takk til alle kåringsdommere som stiler opp år etter 

år.  Lykke til med saueholdet og avlen i 2023. 

  

Glenn Peter Knædal Avls- og kåringsansvarlig for Nordland Sau og Geit  

Mob 47909422 / E-post: g.knedal@gmail.com 

 
 

 
 

 

mailto:g.knedal@gmail.com
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Årsmelding rovvilt 2022 

 

Rovdyr er en stor utfordring for mange beitebrukere i Nordland. Den todelte målsetningen til politikerne 

skaper mange problemer. Vi skal ha både rovdyr og beitedyr, men i et langt og smalt fylke som vårt er det 

vanskelig å dele arealene på et fornuftig vis, som både tar hensyn til rovdyr og beitedyr. 54% av Norges 

areal er rovviltprioritert, og dette skaper vanskeligheter for brukerne innenfor disse sonene. I Nordland endte 

beitesesongen 2022 endte på samme nivå som 2021.  

Det er store variasjoner i tapene mellom beiteområdene, men også mellom brukere i samme område.  

 

At beitenæringene står på, og tør å ta diskusjonene, og følge med på arbeidet som gjøres på kommunalt og 

fylkesnivå er viktig for å klare å beholde vår plass i utmarka. Mange ganger kan jobben med å fremme vårt 

syn i rovdyrforvaltningen virke ganske håpløs, men hvis ingen står på og taler beitedyrenes sak, taper vi fort 

i forhold til andre interesser. Det er også viktig at vi klarer å samarbeide best mulig med reindrifta i 

rovviltsakene. Her har vi felles interesser, og sammen er vi mye sterkere. 



     28 
 

 

 

Forvaltningsplanen for Nordland har vært omtalt i årsmeldingen i mange år nå. Rovviltnemnda vedtok 

planen i mars 2017, men den vedtatte planen ble som de fleste kjenner til ikke godtatt av KLD, og hele 

planen ble trukket inn året etter. Vi har i flere år etterspurt planen når vi har hatt kontakt med politikere og 

departement, men enda lever vi i uvisse ift når den nye planen eventuelt blir sendt ut. En behandlingstid på 

over 5 år i et statlig departement er rett og slett for dårlig. Nå er det konsultasjoner med reindrifta som pågår, 

men ingen vet når det skjer noe mer. Vi skal fortsatt jobbe på for å få ut planen, og da helst med et lavere 

bestandsmål enn opprinnelig. I det daglige forvaltningsarbeidet brukes planen likevel, slik at det ikke betyr 

så mye at den er inndratt, men prinsipielt er det ikke bra at vi ikke har en godkjent forvaltningsplan som det 

kan styres etter. 

Vi møter på alle møtene i rovviltnemda og får fremmet vårt syn der på en god måte. Siden rovviltnemnda 

består av folkevalgte politikere, som ikke nødvendigvis har kjempegod kunnskap om rovvilt/beitedyr, er det 

viktig at vi i næringa er til stede på møtene for å komme med vårt syn på saker som skal behandles. Dette er 

verdifullt, både for at politikerne skal lære mer, og fordi de forstår at vedtakene de gjør har konsekvenser for 

en hel næring. 

Gaupe: Særlig i Narvik og Rana var det store tap til gaupe, men også i resten av fylket er det tap til gaupe. 

Bestandstallene viser at vi er under målet, og det medfører at det heller ikke i år ble åpnet for jakt. Det kan 

nok diskuteres hvor rett disse bestandstallene er, da sporingsforholdene var delvis dårlige sist vinter. I dag 

telles det familiegrupper, mens enkeltdyr ikke telles med. Det er derfor viktig at sauebøndene er ivrige med 

å få innrapportert alle spor av gaupe, så flest mulig familiegrupper blir registrert. Det utredes nye metoder 

for å få til sikrere bestandstall, både ved hjelp av foto og med DNA, så det er håp om at tallene blir 

bedre/mer sikre om noen år.  

 

Bestandstallet beregnes etter gj.snitt siste 3 år. Nordland er region 7. 
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Jerv:  

Som man ser av figuren under er det midt-fylket som har mest utfordringer med jerv. Jerven er nr. 2 når det 

kommer til omsøkte skader. Det er nok store mørketall på jervetap. Den gjemmer som regel unna byttedyret, 

noe som fører til at veldig mange tapte dyr aldri blir funnet og kommer derfor ikke med på statistikkene.  

 

 

 

 

 

Antall observasjoner og DNA prøver av jerv 

2021.  
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Bjørn:  

Sesongen gikk mye bedre enn forventet når det gjelder bjørn. Det er dokumentert bjørn både i Narvik- og 

Grane/Hattfjelldal tidlig på året, og vi fryktet en blodig sommer. Men når vi ser i etterkant er det bare i 

Grane/Hattfjelldal det er dokumentert sau tatt av bjørn denne sommeren. Vi samarbeidet med Bondelaget i 

vår for å få omgjort avslag på søknad om våruttak. Dette lyktes vi med etter mye jobb på mange fronter, og 

jakt ble iverksatt. Det lyktes dessverre ikke å få tatt ut bjørn, men kanskje var mye aktivitet ute i terrenget 

medvirkende til at bjørnen trakk ut av området, og tapene ble mindre enn fryktet. Forebyggende uttak før 

beiteslipp er den beste måten å forebygge tap på, og NSG kommer til å presse på videre for at dette skal bli 

mulig.  

 

Ørn: Tapene til ørn er spredt over hele fylket. Det er flest dokumenterte tap i reindrifta, men dette skyldes 

nok at det er lettere å finne igjen kadaver på snøen. Det er vanskelig å dokumentere tapene av lam til ørn 

tidlig på sesongen, og det er grunn til å tro at mørketallene er store. Bestandstallene på ørn er også noe 

usikre, så her trenges det både bedre tallgrunnlag og forskning på hvor mye lam den tar. Det forskes på ørn 

ift tap av reinkalv i Trøndelag, men vi vet for lite om hvor mye lam som blir tatt av ørn pr nå. Vi må nok 

fremover begynne å jobbe frem en mulighet for bestandsregulering av kongeørn. På landsbasis er man ca på 

bestandsmål nå, men det er ingen plan for hva som skjer når bestandstallene kommer over måltallet.  
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Forslag til Arbeidsplan 2023 

STYRKING AV ORGANISASJONEN 

❖ Kontakt, hjelp og informasjon til lokallagene.  
❖ Ledermøte. 
❖ Arrangere fagmøter. 
❖ Hjelpe inaktive lokallag til å slå seg sammen med andre, få i gang aktiviteten 
❖ Delta aktivt på landsmøte og representantskapsmøter. 

❖ Gi innspill til høringer i NSG. 

❖ Gi innspill til jordbruksforhandlingene. 

❖ Delta i prosjekter der det er naturlig,  

❖ Arrangere fagdag og årsmøte. 

❖ Styret følger og støtter opp avlsarbeidet i fylket. 

❖ Følge opp gjeterhundarbeidet i fylket.  

 

PROFILERING 

❖ Medlemsverving. Støtte/husstandsmedlemmer er viktige å verve. 

❖ Jobbe med å markedsføre saker som omhandler småfeholdet i media.  

❖ Ha oppdaterte nettsider og facebook-side.  

❖ Holde stand der det er naturlig, i samarbeid med lokallag. 
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ROVDYR 

❖ Jobbe aktivt opp mot rovdyrforvaltningen (Statsforvalteren, rovviltnemnda, SNO, Mattilsynet mm.) 

med å følge opp erstatningssaker og ankesaker.  

❖ Delta på møter og gi innspill til Rovviltnemda. 

❖ Arbeide for samarbeid mellom de ulike aktørene, NSG, Bondelaget, Bonde og Småbrukerlaget og 

Reindriftsnæringa.  

❖ Følge opp brukere med tap, og få alle til å søke om erstatning. 

 

 

LANGSIKTIG STYREARBEID 

❖ Bondevelferd. 

❖ Dyrevelferd.  

❖ Dyrehelsekurs. 

❖ Sauekontrollen.  

❖ Smittevernplaner. 

❖ Klimakalkulator. 

❖ Vise frem de gode historiene fra småfeholdet i media/sosiale medier 
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Slakteresultater alle lam slaktet i Nordland 2022  

kilde: www.animalia.no  

Det var i fjor 811 lammeprodusenter i Nordland som leverte 79 968 lam som ble klassifisert. Ser vi på de 

samme tallene i 2021 så var det i 2022 en nedgang på 22 produsenter og reduksjon i antall lammeslakt med 

6 491 stk. Værøy og Moskenes hadde ingen produsenter med leverte slakt i 2022.   

De største lammefylkene i Norge er Rogaland, Innlandet og Vestland, etterfulgt av Trøndelag og deretter 

Nordland. Totalt ble det slaktet 995 672 lam i Norge, 36 295 færre enn i 2021.  

I tabellen nedenfor er resultatene på klassifiserte slakt i fylket satt opp. Der kan vi blant annet se at 

Vestvågøy hadde flest lammeprodusenter med 59 stk, Sortland har flest antall lam slakta 6 036 stk, 

Hattfjelldal har flest lam slakta pr. produsent med 207 stk og Flakstad er på topp i fylket med andel 

kvalitetslam på fine 92 %.   

Tabell: Slakteresultater lam slaktet i Nordland 2022 

Kommune Ant 

prod. 
Ant. 

Klassifi

serte 

slakt 

Differa

nse 
Mid

del 

klas

se 

Diffe

ranse 
Mid

del 

fett 

Diffe

ranse 
Midd

el 

slakte

vekt 

 Mi

dd

el 

kva

lite

tsla

m

% 

% 

ov

erf

eit

e 

% 

sau

ko

ntr

oll 

An

del 

vill

sau 

Ant

all 

slak

t/b

ond

e 

Bodø 36 2 252 -217 7,02 0,00 6,00 0,25 16,16 -0,6 47 5 31 23 63 

Narvik 14 1 112 -112 7,87 0,05 5,24 0,14 18,51 0,4 70 0 87 19 79 

Bindal 6 811 -286 7,37 -0,10 5,97 -0,16 17,56 0,2 78 3 73 7 135 

Sømna 13 575 -41 6,64 -0,25 6,14 0,12 15,58 -0,8 37 8 30 26 44 

Brønnøy 39 3 001 43 6,39 -0,25 5,82 -0,21 13,23 -0,8 19 6 5 56 77 

Vega 20 1 276 46 5,51 -0,30 5,72 -0,34 11,89 -0,5 17 5 3 37 64 

Vevelstad 16 1 138 -92 5,87 -0,68 5,58 -0,40 13,44 -1,7 19 6 28 32 71 

Herøy 19 1 549 -137 7,04 0,42 6,33 0,52 15,70 1,1 45 8 39 12 82 

Alstahaug 24 2 356 225 6,56 -0,18 5,90 0,19 15,06 -0,6 39 5 28 35 98 

Leirfjord 19 1 581 -95 7,42 -0,10 5,42 -0,09 17,52 -0,5 64 3 59 0 83 

Vefsn 17 1 338 -124 7,49 -0,13 5,98 -0,17 18,65 -0,5 71 7 57 2 79 

Grane 13 952 -350 7,99 0,18 5,83 0,04 20,25 0,4 77 3 56 10 73 

Hattfjelldal 27 5 591 -26 7,53 -0,11 6,08 -0,10 18,40 -0,9 66 5 87 0 207 

Dønna 23 1 823 -48 5,97 -0,26 5,28 -0,02 13,09 -0,9 24 3 35 36 79 

Nesna 20 2 735 -345 7,35 -0,08 5,54 -0,05 17,26 -0,5 62 4 59 12 137 

Hemnes 33 4 902 -214 8,06 0,12 6,58 0,18 20,14 -0,1 83 9 64 0 149 

Rana 49 3 561 -770 7,58 -0,10 6,02 -0,10 19,01 -0,3 71 5 72 10 73 

Lurøy 27 2 252 -137 6,33 -0,18 5,93 0,10 14,92 -0,2 38 4 48 46 83 

Træna 2 59 33 5,34 -1,28 6,80 -1,63 12,31 -3,9 5 17 0 0 30 

Rødøy 31 1 878 -99 6,53 0,00 5,90 -0,09 15,02 0,0 39 4 27 34 61 

Meløy 27 2 314 -344 8,54 0,32 5,94 0,02 19,63 0,5 78 3 64 7 86 

Gildeskål 7 390 -99 6,36 0,22 5,94 0,17 13,03 0,1 19 9 68 72 56 

http://www.animalia.no/
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Beiarn 17 1 322 -142 7,36 -0,25 6,21 -0,24 18,27 -0,9 66 4 49 8 78 

Saltdal 22 2 702 -169 7,47 -0,27 5,75 -0,45 17,98 -1,1 65 3 67 9 123 

Fauske 13 1 623 258 8,16 0,06 6,31 -0,11 19,61 -0,6 80 6 81 3 125 

Sørfold 9 1 064 47 8,17 0,13 5,90 -0,20 19,86 -0,3 79 5 31 5 118 

Steigen 26 1 384 -447 6,86 0,12 5,47 0,10 15,58 -0,1 51 3 39 33 53 

Lødingen 4 231 17 6,49 -0,50 4,91 -0,84 15,35 -1,6 42 1 51 0 58 

Evenes 8 951 -60 7,69 -0,26 5,01 -0,31 18,11 -1,4 63 1 66 7 119 

Røst 3 301 106 7,53 0,11 5,42 -0,49 17,37 -0,4 54 1 0 0 100 

Værøy 0 0 0            

Flakstad 12 1 497 -416 8,77 0,17 5,93 0,01 21,12 0,4 92 1 52 3 125 

Vestvågøy 59 5 567 -435 8,46 -0,06 5,94 -0,01 19,98 -0,5 87 1 66 6 94 

Vågan 24 1 740 -334 7,12 -0,36 4,84 -0,15 16,20 -1,6 50 0 56 22 73 

Hadsel 40 4 963 -463 8,37 0,08 5,67 -0,03 19,68 0,0 83 1 80 11 124 

Bø 9 815 -106 7,80 -0,19 5,18 0,14 18,08 -0,8 75 0 55 10 91 

Øksnes 11 843 -202 7,26 -0,05 5,34 0,34 16,30 -0,4 50 0 66 22 77 

Sortland 35 6 036 -203 8,55 -0,05 5,82 0,14 20,41 -0,2 86 1 62 5 172 

Andøy 24 4 038 -840 8,71 0,02 5,16 0,07 20,61 -0,4 86 1 86 6 168 

Moskenes 0 0 0            

Hamarøy 13 1 445 87 9,08 0,16 5,85 0,10 22,36 0,3 91 1 79 6 111 

Nordland 811 79 968 -6 491 7,35 -0,10 5,76 -0,09 17,26 -0,50 58 4 51 16 95 

Landet 13 264 995 672 -34 069 7,84 -0,02 5,85 0,00 18,48 -0,2 72 3 58 4 75 

   

Tabell: Omregning av tall til klasse og fettgruppe 

Fett/klasse Klasse Fett 

15 E+ 5+ 

14 E 5 

13 E- 5- 

12 U+ 4+ 

11 U 4 

10 U- 4- 

09 R+ 3+ 

08 R 3 

07 R- 3- 

06 O+ 2+ 

05 O 2 

04 O- 2- 

03 P+ 1+ 

02 P 1 

01 P- 1- 

  

Kilde: https://www.animalia.no/no/kjott--egg/klassifisering/klassifisering-av-sau/  

https://www.animalia.no/no/kjott--egg/klassifisering/klassifisering-av-sau/
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